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Zprávy z obecního úřadu 

 Už téměř čtvrtinu roku 2021 máme za sebou. Blíží se Velikonoce, které budou opět 

poznamenány protiepidemickými opatřeními jako minulý rok. Tradiční pomlázka a návštěvy 

nebudou ani letos možné. Nenechte si však tyto svátky jara zkazit a o to víc je oslavte jako 

rodina.  

 Na začátku roku proběhla na obecním úřadě velmi zásadní změna. Do zaslouženého 

důchodu odešla paní Anna Vaněčková, která na úřadě strávila více jak 30 let. Setkávali jste se 

s ní při platbách poplatků, přihlašování trvalého bydliště, ověřování podpisů na písemnostech 

a mnoha dalších činnostech. Za tu dobu nasbírala tolik zkušeností a získala přehled, který se 

nedá nahradit. Účetnictví obce a další specifika samosprávy jsou totiž velmi odlišné od 

podnikatelského prostředí. Byla u všech důležitých událostí jako byl přechod místních 

národních výborů na obecní úřady, rušení okresních úřadů, změn v účetnictví samospráv, 

pozemkových úpravách a nesčetných změnách v běžné agendě. Vždy měla vše pevně v rukách 

a díky ní byl chod obce zajištěn na sto procent. V její práci nyní pokračuje paní Hana Papcunová, 

která se uplynulý rok postupně seznamovala s náplní práce a současně předávala práci u svého 

bývalého zaměstnavatele. Od nového roku už však na úřadě pracuje na plný úvazek. Jsem moc 

rád, že se této práce, ale především zodpovědnosti nezalekla a musím říci, že svědomitější 

účetní jsme si nemohli přát. Děkuji Anče za všechnu práci, kterou pro obec vykonala a za 

přístup k nové účetní, které své zkušenosti trpělivě a ochotně předala, a i nadále předává 

v případě potřeby. Děkuji jí především za to, že Hanku nehodila do oceánu šílené byrokracie a 

nenechala jí plavat, jak umí, ale podala jí pomocnou ruku.  

 Po dlouhé době jsme se dočkali i pěkné 

sněhové nadílky, která zaměstnala řidiče 

traktorů zajišťující zimní údržbu. Údržbu 

zajišťovala Líšnická a.s. Tento rok však jezdili 

noví řidiči Adam Lorenc a Josef Toman ml. 

Museli vstávat brzy ráno, přijít na to, jak se to 

dělá a získat ten správný grif. Není to jen tak, a 

proto prosím omluvte pokud vám kluci někde 

radlicí rozryli trávník, nahrnuli sníh jinam než 

jste byli zvyklí nebo odřeli obrubník. Snažili se co 

mohli a myslím, že svůj úkol zvládli velmi dobře. Kluci nahradili zkušené pardály Ivoše Marvana 

a Petra Hůlku, kterým za jejich ochotu jezdit v uplynulých letech moc děkuji. Vyhrnování 

chodníků, dočišťování a především sypání zajišťoval Petr Divoký s Kubotou. Ta se bohužel 

v polovině ledna rozhodla stávkovat a na opravě strávila celý měsíc. Vypadl nám tak jediný 

sypač uprostřed zimy. Pomoc nabídl Pavel Kaplan, který se starým rozmetadlem hnojiv zajistil 
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posyp do doby, než jsme zakoupili sypač nový za velký traktor. Zimní údržba by tak měla být 

příští zimu mnohem efektivnější. Sám jsem si letos vyhrnování vyzkoušel a není to žádná 

sranda. Takže pokud si někdo myslí, že by to dělal lépe může to zkusit. Děkuji všem řidičům za 

pevné nervy. 

 Probíhající výrazná omezení volnočasových aktivit, 

dlouhodobé uzavření škol, sportovišť a amatérského 

sportu obecně možná vedli k tomu, že nám někdo poničil 

pletivo při přelézání plotu ve sportovním areálu, do 

kterého stejně nakonec vystřihl díru. Oplocení nebylo ani 

rok staré. Loni jsme ho svépomocí opravili a je vidět, že si 

ho sportovci moc neváží. Pevně věřím, že nešlo jen o 

frajeřinu, ale jen o zkrat a situace se nebude opakovat.  

 Přípravné práce probíhají i nad plánovaným výletním 

okruhem s informačními cedulemi o historických 

zajímavostech obce. Během podzimu proběhl výběr 

témat, tvorba textu a výběr fotografii a nyní je vše v tiskárně pro celkový návrh. Okruh bude 

mít 11 zastávek např. o kostele, škole, Sokolech a hasičích. Do letních prázdnin by mělo být 

hotovo.  

 K letošním Vánocům připravujeme vydání knihy Líšnice včera a dnes. Půjde o publikaci 

vytvořenou ze starých fotografii z Líšnice, které budou mít vždy vedle sebe fotografii 

současnou. Chtěl bych Vás proto všechny poprosit pokud byste se doma podívali po starých 

fotografiích svých domů, významných líšnických budov, fotografii s pohledem na Líšnici nebo 

jakékoli zajímavé fotografie z Líšnice a přinesli je na obecní úřad. Fotografie naskenuji a vrátím 

vám je zpět. Předem Vám všem moc děkuji. Tady je malý příklad. O jakou budovu jde, jste jistě 

všichni přišli.  
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 Opět se také nemůže uskutečnit organizovaný jarní úklid obce. Už loni jsme uklízeli 

individuálně, a proto pokud budete mít chuť svou vycházkou do přírody pro přírodu i něco 

udělat, přečtěte si článek od Michala Schreibera dále ve zpravodaji. Mobilní sběr 

NEBEZPEČNÉHO ODPADU proběhne v pátek 9.4.2021, leták s informacemi o zastávkách byl 

do schránek každého domu již doručen, případně ho naleznete na internetových stránkách 

obce. O týden později v pátek 16.4.2021 po 16 hodině proběhne SBĚR STARÉHO ŽELEZA 

pořádaný hasiči.  Poplatek za likvidaci odpadů je stanoven obecně závaznou vyhláškou obce a 

je splatný do 31.3.2021 (poplatek za odpady lze rozložit na 2 stejné platby splatné do 31.3.2021 

a 31.8.2021). PŘEDEPSANOU VÝŠI POPLATKU SI PŘEDEM OVĚŘTE NA tel.č. 465 612 353 nebo 

e-mailem na oulisnice.ucetni@orlicko.cz. Poplatek můžete uhradit v hotovosti na pokladně OÚ 

Líšnice nebo bankovním převodem na následující účet obce Líšnice číslo 5424611/0100, jako 

variabilní symbol uvádějte číslo popisné domu.  

 Rozpočet byl letos schválený jako schodkový. 10 156 925,- Kč na straně příjmů, 22 069 

047,- Kč na straně výdajů, financování ve výši 11 912 122,- Kč. Je to především z důvodu 

naplánovaných výdajů na několik investičních akcí. Jednou je oprava umělého povrchu kurtů 

ve sportovním areálu spojené s výstavbou workoutového hřiště a dětského hřiště v hodnotě 

2,8 mil Kč. Realizace je však vázána na podmínku získání dotace od MMR, která není v rozpočtu 

zohledněna na straně příjmů. Výše dotace by měla dosáhnout 80% výdajů a pokud ji nezískáme 

tato akce se nebude tento rok realizovat. Další investiční akcí je pořízení dopravního 

automobilu pro jednotku hasičů. Na tuto akci máme již dotaci přislíbenou. Jedná se o 450 tis. 

Kč od HZS a 300 tis. od Pardubického kraje. Výdaje na pořízení automobilu se budou pohybovat 

kolem 1,3 mil. Kč. Dále jsou pak v rozpočtu vyčleněny prostředky na stavbu mostu přes náhon 

na dolním konci u Bröklů a výstavbu komunikací na Dubině. Obě tyto akce však závisí na získání 

stavebního povolení, které zatím nemáme a kapacit stavebních firem. U těchto dvou akcí 

nebudu nic slibovat, protože jsou komplikované více než se na první pohled může zdát. Zažádali 

jsme i o další dvě dotace. Obě na opravu pomníků. Pokud je získáme bude opraven pomník sv. 

Jana Nepomuckého na Dubině a Panna Marie u státní silnice. Letos také zadáme přípravu 

projektových dokumentací na komunikace a dopravní stavby. Jaké to budou, bude muset 

rozhodnout zastupitelstvo. Příjmová strana rozpočtu je letos mnohem nižší. Dá se říci, že jsme 

se ve výši daňových příjmů posunuli o několik let zpět. Důvod je jasný. Ovlivnění ekonomiky 

nařízeními proti koronaviru. Máme však k dispozici dostatečnou finanční rezervu z let minulých 

abychom byli případně schopni všechny výdaje uhradit a nemuseli využívat úvěru.  

 ČEZ Distribuce od 31.12.2020 nevylepuje papírová oznámení o plánovaných odstávkách 

elektřiny! Tyto informace bude zasílat formou zpráv do mobilu či e-mailu. Doporučuji proto 

všem koncovým odběratelům elektřiny, aby se k zasílání těchto zpráv registrovali na 

www.cezdistribuce.cz/sluzba. Budete tak vždy s dostatečným předstihem informování o 
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plánované odstávce či o případné poruše na elektrickém vedení ve vaší lokalitě. Zasílání 

zpráv je ZDARMA. 

 Opět vám připomínám možnost zasílání informačních SMS o důležitém dění v obci. Byl 
bych rád, aby alespoň jeden člen domácnosti tyto SMS odebíral a tyto informace dál sdílel. 
SMS si můžete zařídit osobně na obecním úřadě, nebo zasláním SMS na číslo starosty 
736 767 730 s textem „informační SMS“.  Veškeré důležité informace o dění v obci 
naleznete na internetových stránkách obce www.obeclisnice.cz, kde je také umístěna 
elektronická úřední deska a také na facebooku - www.facebook.com/obec.lisnice.uo. 

Krásné Velikonoce přeje starosta Pavel Štefek a celé zastupitelstvo obce 
Líšnice 

 

21. jednání Rady obce Líšnice dne 20. ledna 2021 

Rada obce schválila: 

• darování 3 ks vyřazených dýchacích přístrojů Saturn obci Líšnice, okr. Šumperk. 

• valorizaci nájemného bytů OÚ 8 400,- , byt škola 6 700,- s účinností od 1.3.2021. 

• Vnitřní předpis obce č. 17  o poskytování peněžitého příspěvku na stravování ve výši 50,- 
Kč za odpracovanou směnu pro všechny zaměstnance obce a starostu. 

Rada obce projednala: 

• návrh rozpočtu obce na rok 2021. V návrhu příjmů rozpočtu byl zohledněn předpokládaný 
menší výběr daní ze strany státu. 

• podmínky nájemní smlouvy na zemědělské pozemky s Líšnická a.s. Starosta bude jednat o 
zvýšení nájmu. 

Rada obce bere na vědomí:  

• postup ve změně územního plánu, zatím běží lhůta na podání návrhů na změnu. Nejsou 
zcela jasné požadavky pana Pražáka, Zákopanka. 

• nový návrh stavebního řešení vedení cyklotrasy u školy a č.p. 25. 

• žádost sourozenců Trýbových o odkup pozemků k výstavbě 2 RD v lokalitě ZB5a Nad 
Mlýnem. Rada zjistí možnosti vyplývající ze studie a předloží zastupitelstvu ke zvážení. 

• žádost Albertinum, léčebný ústav o příspěvek na pečovatelskou službu. Rada se tím bude 
zabývat po schválení obecního rozpočtu.   
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20. zasedání Zastupitelstva obce Líšnice, 

 konané dne 29. ledna 2021 

Zastupitelstvo obce schválilo: 

• ověřovateli zápisu Miroslava Daniela a Ing. Radislava Korába. 

• program 20. zasedání ZO. 

• směnnou smlouvu mezi Obcí Líšnice IČO: 00279170 a Robertem Jarošem, kterou Obec 
Líšnice pozbývá vlastnické právo k pozemku parc. č. 1902/7 a nabývá vlastnické právo k 
pozemku parc. č. 1226/5 podle geometrického plánu č. 767-323/2020.  

• podání žádosti o dotaci v dotačním programu 129 660 Údržba a obnova kulturních a 
venkovských prvků pro rok 2021 poskytovanou Ministerstvem zemědělství. Předmětem 
dotace bude restaurování sochy Panny Marie u č.p. 171 a její přemístění na vhodnější 
místo ve vlastnictví obce. 

• podání žádosti o dotaci v dotačním programu „Program podpory kultury a památkové 
péče v Pardubickém kraji na rok 2021, Podprogram 3 – Podpora památkové péče“ 
poskytovanou Pardubickým krajem. Předmětem dotace bude sousoší sv. Jana 
Nepomuckého u č.p. 138. 

Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí: 

• činnost Rady obce. 

• výtěžek Tříkrálové sbírky – 24 212 Kč. 

• nové stavební řešení cyklostezky v úseku od č.p.25 po sokolovnu.  

22. jednání Rady obce Líšnice dne 17. února 2021 

Rada obce schválila: 

• příkazní smlouvu se společností Vodovody a kanalizace Jablonné nad Orlicí, a.s. IČ: 
48173398 na výkon funkce odborného zástupce pro vodohospodářský majetek Čistírna 
odpadních vod Líšnice a Kanalizace pro veřejnou potřebu obce Líšnice (napojená na 
čistírnu odpadních vod) za cenu 20 000,- Kč bez DPH ročně. Dále tato společnost zajistí 
povolení k vypouštění přečištěných vod, zpracování a vyřízení kanalizačního řádu a 
kolaudaci ČOV na základě udělené plné moci a na základě objednávky jednorázově v ceně 
do 40 000,- Kč bez DPH. Společnost do budoucna zajistí i vývoz a zneškodnění čistírenských 
kalů.  

• nájemní smlouvu ve znění dle nového Občanského zákoníku na nájem obecního bytu 
v budově OÚ a základní školy se současným nájemcem za cenu schválenou na minulé 
Radě. 

• darovací smlouvu na 3 ks dýchacích přístrojů vyřazených z obecní JPO (byly nakoupeny 
modernější přístroje) obci Líšnice u Mohelnice, IČ: 00636002. 
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• návrh smlouvy o zemědělském pachtu na pozemek 3212/2 se SHR Oldřichem Břízou za 
cenu 8% z ceny zemědělského pozemku. 

• vyhlášení výběrové řízení formou Výzvy k podání nabídky na veřejnou zakázku malého 
rozsahu projektu Podporujeme hru a sport v obci Líšnice. Osloveni budou 3 případní 
zhotovitelé: TEWIKO, Kateřinská 791, 463 03 Stráž nad Nisou, IČO: 25472887, TR Antoš 
s.r.o. Nad Perchtou 1631, Turnov 511 01, IČO: 48152587 a Berger – Huck s.r.o., Vanišova 
552, 533 74 Horní Jelení, IČO: 45535264. Rada schvaluje komisi na otvírání obálek a 
vyhodnocení nabídek ve složení Ing. Pavel Štefek, Marek Papcun, MVDr. Martina Hynková 
a Bc. Michal Schreiber. 
 

Rada obce bere na vědomí:  

• shrnutí řešení cest – Paseky, okolo Stejskalových a Skalka provedených Ing. Ondřejem 
Kaplanem. Rada ho vyzývá k předložení cenové nabídky na zhotovení projektů na tyto 
lokality. 

• nabídky na zastřešení prostranství u školní dílny a souhlasí s tím, aby Základní a mateřská 
škola zastřešení provedla a financovala ho z nerozděleného zisku minulých let do částky  
130 000,- Kč. Zhotovitel Milan Stejskal a Vladimír Šedaj. 

 

21. zasedání Zastupitelstva obce Líšnice, 

konané dne 26. února 2021 

Zastupitelstvo obce schválilo: 

• z důvodu mimořádné epidemické situace pro toto zasedání distanční účast zastupitele a 
starosty Ing. Pavla Štefka formou videokonference za použití aplikace Skype s právem 
hlasovat.  

• ověřovatele zápisu Miroslava Kubíčka a Marka Papcuna. 

• program 21. zasedání ZO. 

• Rozpočet obce Líšnice na rok 2021 jako schodkový ve výši 10 156 925,- Kč na straně příjmů, 
22 069 047,- Kč na straně výdajů, financování ve výši 11 912 122,- Kč. 

• pořízení Změny č. 1 Územního plánu Líšnice zkráceným postupem dle § 55a a násl. zákona 
č. 183/2006 Sb. o územním plánování a stavebním řádu (stavební zákon). 

• starostu Ing. Pavla Štefka, jako zastupitele určeného ke spolupráci s pořizovatelem na 
Změně č. 1 územního plánu Líšnice. 

• MěÚ Žamberk jako pořizovatele Změny č. 1 územního plánu Líšnice. 

• zařazení návrhu Ing. Petra Kaplana a Jany Kaplanové zastoupení na základě plné moci Ing. 
Ondřejem Kaplanem na změnu vymezení pozemku parc. č. 1596/4 v k. ú. Líšnice do plochy 
s využitím „bydlení - v rodinných domech - venkovské“ do změny č.1 územního plánu 
Líšnice. 

• zařazení návrhu Farma Herba a.s., Líšnice 82 na změnu vymezení pozemku parc. č. 4088 v 
k. ú. Líšnice do plochy s využitím „výroba a skladování – zemědělská výroba“ a pozemku 



8 

parc. č. 4039 do plochy „výroba a skladování – lehký průmysl“ do změny č.1 územního 
plánu Líšnice.              

• smlouvu o dílo na výrobu knihy Líšnice včera a dnes se zhotovitelem Tváře, s.r.o. se sídlem 
Polnička 63, 591 02 Polnička, IČO: 05274516 za cenu 124 924 Kč s DPH, počet kusů 
publikace 500 kusů. 

• smlouvu o odborné pomoci s Městskou knihovnou Žamberk, Nádražní 746, 564 01 
Žamberk, IČO: 72068256 ve výši 5 000 Kč na nákup knih výměnného fondu. 

• delegaci starosty obce Ing. Pavla Štefka nebo místostarosty Ing. Jana Štěpánka k 
zastupování obce Líšnice a výkonu všech práv souvisejících s účastí na řádných valných 
hromadách společností, kde bude obec vykonávat práva akcionáře.  Doba platné delegace 
je stanovena od 26.2.2021 do 31.12.2021. 

• umístění výdejní schránky Z-BOX společnosti Zásilkovna s.r.o. na území obce. Se 
společností bude jednáno o lokalitě pro umístění. 

Zastupitelstvo obce neschválilo: 

• zařazení návrhu Petra Pražáka na změnu vymezení pozemků parc. č. 1672/4, 3018 a 3020 
v úhrnné výměře cca 2,4 ha do plochy s využitím „bydlení – v rodinných domech - 
venkovské“ a pozemku parc. č. 1690/1 ve výměře 5295 m2 do plochy „zemědělské“ do 
změny č.1 územního plánu Líšnice. 

• zařazení návrhu Milana Bednáře na změnu vymezení pozemků parc. č. 3214 a 3215 v k. ú. 
Líšnice do plochy s využitím „bydlení - v rodinných domech - venkovské“ v úhrnné výměře 
cca 1,5 ha do změny č.1 územního plánu Líšnice. 

23. jednání Rady obce Líšnice dne 24. března 2021 

Rada obce schválila: 

• darovací smlouvu o finančním daru ve výši 15 000 Kč s obdarovaným Albertinum, odborný 
léčebný ústav, Žamberk, Za Kopečkem 353, 564 01 Žamberk. Finanční dar se poskytuje za 
účelem použití pro financování sociální služby poskytované ve zdravotnickém zařízení.  

• darovací smlouvu o finančním daru ve výši 3 000 Kč s obradovaným Zdravotní klaun, o.p.s., 
Paříkova 355/7, 190 00 Praha 9, IČO: 26547953. Finanční dar se poskytuje pro potřeby 
financování programů organizace Zdravotní klaun, o.p.s. v souladu s posláním uvedeným 
v zakládací listině Zdravotního klauna, o.p.s. 

• vyhlášení záměru bezplatné výpůjčky části pozemku parc. č. 2007/3 o výměře 0,8 m2 za 
účelem umístění automatu sloužícího k vydávání zásilek společnosti Zásilkovna s.r.o., IČO 
28408306, se sídlem Lihovarská 1060/12, Libeň, 190 00 Praha 9. 

Rada obce bere na vědomí:  

• výsledek otevírání nabídek veřejné zakázky Podporujeme hru a sport v obci Líšnice, které 
se uskutečnilo 4.3.2021. Vítěznou nabídku podala firma Tewiko systems, s.r.o., Kateřinská 
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791, 463 03 Stráž nad Nisou, IČO: 25472887. Návrh smlouvy bude předložen na nejbližším 
zastupitelstvu.  

• souhlasné stanovisko Povodí Labe k vypouštění odpadních vod z ČOV Líšnice.  

• podanou žádost Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových ve věci dohledání 
nedostatečně určitě identifikovaného vlastníka na listu vlastnictví 312 v k.ú. Líšnice. Jedná 
se o pozemky u autobusové zastávky u Líšnické a.s. 

• zprávu správní rady Sdružení obcí Orlicko, že žádost o podporu projektu Přecházení vzniku 
BRO v území Orlicka - II. etapa, nesplnila přijatelnost projektu a byla i po negativním 
výsledku přezkumu rozhodnutí a po dalším neformálním přezkumu vyřazena z dalšího 
hodnocení. Na podzim 2021 by měla být otevřena další výzva. Jednalo se o dotaci na 
společný nákup domácích kompostérů a štěpkovače.  

• zaslání technických podmínek na dodání hasičského dopravního automobilu na Generální 
ředitelství HZS. Po jejich schválení bude možné vyhlásit veřejnou zakázku malého rozsahu 
na dodavatele automobilu.  

• nabídky společnosti IMARI spol. s r.o., Herdovská 935, 198 00 Praha 9, IČO: 02911779 na 
projektovou dokumentaci stavebních záměrů: 1. Místní komunikace do Pasek k č.p. 174, 
2. Přeložka místní komunikace s návazností řešení odvodnění (Cesta kolem Stejskalů), 3. 
Místní komunikace na Skalce a k Bečkovým, 4. Opěrná stěna na Skalce před č.p. 9. Rada 
žádá o zaslání návrhu smlouvy k nabídkách 1, 2 a 3, které budou projednány na nejbližším 
zastupitelstvu.  
 

 

    ÚKLID LÍŠNICKÝCH LESŮ, VOD A STRÁNÍ 

 Máme tu jaro. Sluníčko svítí čím dál silněji, 
příroda se probouzí ke svému životu a nás to 
přirozeně láká k častějším procházkám venku. 
Co takto vložit další impulz pro vylepšení 
procházek na čerstvém vzduchu v naší obci? 
V roce 2019 místní myslivecký spolek navrhl a 
zorganizoval první ročník akce, která měla za cíl 
uklidit naší obec. Celkem se shromáždilo 12 
pytlů směsného odpadu a neuvěřitelné 
množství železného šrotu či pneumatik. Na 
jednu stranu to zní jako velmi úspěšná akce, 
protože se zapojilo opravdu hodně dobrovolníku. Na stranu druhou je až zarážející, kolik lidé 
dokáží odhodit odpadků a jak je jim naše krajina lhostejná. 

 Bohužel současná pandemická opatření neumožňují shromažďování osob, umožňují nám 
ale chodit do přírody. Pojďme se do úklidu zapojit, byť neorganizovaně a každý sám za sebe. I 
tak můžeme v součtu udělat mnohé a zajistit, že naše vesnička zůstane malebná a uklizená 
tak, jak se sluší a patří. Ukažme všem těm nezodpovědným čuníkům, že odpadky nepatří do 
lesa, do příkopů ani do říčky, nýbrž do odpadkového koše. Čím dál častěji si všímám, že někteří 
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naši občané uklízí odpadky celoročně. Třeba při procházce se psem. Prostě posbírají pohozené 
odpadky a uklidí je. Těm patří ohromný dík a respekt. 

 Každý, kdo by měl zájem se této myšlenky účastnit, si může v době provozu sběrného 
dvora vyzvednout pytle na odpadky, které naplněné opět s radostí ve sběrném dvoře 
přijmeme a vytřídíme. Budeme zároveň moc rádi, když ze svých procházek pořídíte nějaké 
fotografie, které následně zašlete na e-mail: michalschreiber@seznam.cz, abychom měli 
vzpomínku na to, že jsme hrdí občané, kterým Líšnice a příroda v ní není lhostejná.  

 Předem děkuji všem zúčastněným      !  
       Michal Schreiber – zastupitel  

    TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 2021 

 Letošní se velmi lišila od všech předchozích. Následkem koronavirové pandemie byl velmi 
omezen vzájemný kontakt mezi lidmi. Nebylo proto možné, aby čtyřčlenné skupinky koledníků 
navštívili líšnické obyvatele. Pouze jednotlivci ze skupinek nebo další ochotní dobrovolníci 
mohli jednotlivě předat Charitní listy, případně vedoucí skupinky sám mohl tak od dárců 
převzít do pokladničky dar pro charitu.  

 Díky starostovi obce byl k Charitním listům přikládán leták s informací, že je možné 
přispět do pokladniček na obecním úřadě a v prodejně Konzumu do 15.1.2021. Toto oznámení 
bylo též ve čtvrtletním líšnickém zpravodaji zima 2020. Výše zmínění dobrovolníci 
v potřebných případech s Charitními listy roznesli i informační letáky. 

 Jsme velmi vděčni, že přes tuto zhoršenou situaci se v Líšnici naplnily pokladničky do výše 
24 712 Kč. Patří za to dík všem, kteří se do akce zapojili a samozřejmě také všem dárcům.  

Rudolf Doleček, Olšina 

 ZÁKLADNÍ ŠKOLA 

 Školní rok pokračuje v této nelehké době „jako na houpačce“. V článku zpravodaje, který 
vyšel v zimním období, jsem zmiňovala distanční výuku. Ta probíhala v období od 14. října do 
16. listopadu. Od 18. listopadu se vraceli do lavic žáčci 1. a 2. ročníku a vzhledem k tomu, že 
jsou na naší málotřídní škole žáci třetího ročníku spojeni s prvňáčky a děti čtvrtého ročníku ve 
spoji s naší jedinou druhačkou, usedly do lavic všechny čtyři ročníky. Páťáci musí bohužel 
především setrvávat v prostředí domova za monitory počítačů.  

 Paní učitelka Václava Sklenářová zhodnotila online výuku svými slovy. Jako třídní učitelka 
komunikuje nejvíce se žáky pátého ročníku, dále vyučuje online přírodovědu a vlastivědu se 
žáky ročníku čtvrtého.  
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 Žáci 5. ročníku strávili v letošním školním roce vice času na distanční výuce v domácím 
prostředí než ve školních lavicích. Denně probíhá online výuka českého jazyka a matematiky, 
žáci se také učí anglicky jazyk, přírodovědu a vlastivědu. Všichni žáci se pravidelně účastní 
výuky. Velký dík patří všem rodičům za spolupráci při výuce a domácí přípravě. Věříme, že i 
přes tyto nestandardní podmínky, budou žáci dobře připraveni na přestup na 2. stupeň 
základní školy v Žamberku. 

 I když bylo v období po 18. listopadu důležité opakovat učivo z online výuky a směřovat 
co nejrychleji a nejkvalitněji dále v učebních osnovách, museli se žáci také trochu odreagovat 
a užít si ve škole alespoň malinko zábavy. Blížily se vánoční svátky, a tak jsme si výuku zpestřili 
přípravami na tento krásný čas. Upekli a ozdobili jsme si perníčky, na které nám připravuje 
těsto naše nepostradatelná paní uklízečka Jolana Štefková.  

 Než nás vláda poslala dříve na vánoční prázdniny, připravily si děti krásná vystoupení pro 
své spolužáky a paní učitelky. Užili jsme si společně slavnostní besídkový den s výborným 
cukrovím od maminek. Dodatečně děkujeme.  

 V únoru jsme si užili „Pyžamový den“, kdy skupinky žáků v pyžamkách, župáncích a 
overalech plnily úkoly z pohádkové říše. Byl pro ně připraven pohádkový kvíz na interaktivní 
tabuli, po poslechu úryvku z pohádky o Bobovi a Bobkovi odpovídali na otázky z textu a zahráli 
si pohádkové hry. V závěru dopoledne kreslili svého nejoblíbenějšího hrdinu.  

 Dalším oživením byl objednaný program „Zdravé nožky“. Děti si pod vedením lektorky 
vyzkoušely chodit po špičkách, patách a hranách nohou, po různě členitých podložkách, po 
lanech, snažily se uchopit prsty u nohou různé předměty. V závěru činností si vyzkoušely 
Priessnitzovy koupele, samozřejmě za přísných hygienických podmínek.  

 Od 1. března nás vláda bohužel opět uzavřela doma. Znovu jsme usedli k výpočetní 
technice, abychom se mohli vidět i slyšet a pokračovat ve zprostředkovávání učiva. 

 Patricie Kerhartová jako třídní učitelka žáků 1. a 3. ročníku vidí online výuku takto: 
Distanční výuku s prvňáčky a třeťáky zvládáme moc dobře, ale jak všichni víme, nenahradí to 
výuku ve škole. Děti se snaží, rodiče napomáhají a zpětná vazba od dětí i rodičů je pozitivní, 
za to jsem moc ráda.  

 U první třídy je znát velký posun oproti distanční výuce na podzim. Výuka jde lépe jak po 
stránce organizační, tak i v délce soustředění dětí. Když už vidím, že se začínají děti vrtět a 
koukat všude okolo, vložíme do výuky nějakou pohybovou chvilku - básničky s pohybem, 
kratičkou rozcvičku, ale co má největší úspěch je "Cesta za dobrodružstvím", která je vždy 
motivována jiným příběhem (Hlubina oceánu, Pohádková cesta, Na našem dvoře,...) a spojena 
s procvičováním počítání. To je u dětí moc oblíbené. Dokonce se to líbilo i třeťákům tak, že 
chtějí sami vymýšlet příběhy pro prvňáčky. Se třeťáky zvládáme online výuku na jedničku, 
jediné, co nás občas trápí, je technika.  

https://www.priessnitz.cz/cz/unikatni-lecebne-metody/9-priessnitzovy-venkovni-koupele.html
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 Snažím se, aby nebyly online hodiny pouze o čtení z učebnice a psaní do sešitu. Vkládám 
do hodin výukové programy na PC, aktivity s kartičkami, promítání videí a další činnosti, které 
se dají dělat i přes počítač na dálku. Co je ale důležité? Dokážeme se něco nového naučit, něco 
starého procvičit a často si užít legraci, i když se vidíme pouze v malých okénkách, občas i 
rozmazaně. Tímto děkuji rodičům i dětem, že to společně takhle skvěle zvládáme. 

 Žáků 4. ročníku jsem se ptala, která výuka jim více vyhovuje. Zda ta ve škole, když jsou se 
svými spolužáky, nebo ta distanční. Polovina se přiklonila k první variantě, druhá polovina se 
cítí lépe při online výuce, a to především proto, že nemusí být chráněni rouškou.  

 Myslím, že je tedy vše na správné cestě, a tak i tak splníme stanovené učební osnovy a 
žáci budou moci postoupit se získanými vědomostmi i dovednostmi do vyšších ročníků.  

 Pomalu se probouzí jaro, tak si ho všichni užívejme plnými doušky. 
za kolektiv ZŠ Eva Gelová  

 Sbor dobrovolných hasičů 

 Ačkoli tu jsou už Velikonoce situace se od 
Vánoc pro sbor víceméně nezměnila. Ples musel 
být zrušen, neuskutečnila se ani výroční valná 
hromada. Nyní se blíží stavění Máje, které 
s největší pravděpodobností proběhne ve 
stejném duchu jako v loňském roce. Pokud se 
protiepidemická opatření nezmírní a nebude 
povoleno shromažďování osob bude nám muset 
opět se stavěním májky pomoci technika. Jak to 
bude dál s kácením Máje, Vítáním prázdnin, 
soutěží O putovní pohár a dalšími podzimními 
akcemi je ještě brzy předvídat.  

 Činnost sboru se však úplně nezastavila. Přes zimní měsíce se podařilo vyrobit novou 
překážku pro děti a upravit velkou bariéru tak, aby se dala uskladnit pod střechu a nemusela 
být celý rok venku.  Uvidíme, kdy si budou moci děti a dospělí překážky vyzkoušet. Děti se také 
mohou těšit na nové stoly v klubovně mladých hasičů.  

 Letos bychom chtěli zkulturnit železnou boudu na cvičišti, kterou využíváme pro 
skladování překážek. Také se dokončí nový přístřešek na nářadí u sirény, který se postavil na 
podzim minulého roku a počasí již neumožňovalo další práce. Novým nátěrem by měla být 
opatřena i siréna.  

 Od roku 2016 se postupně, jak zvenku, tak zevnitř opravuje zbrojnička u Korábova mlýna. 
Letos se konečně zabydlí historickým nářadím a věcmi spojenými s hasiči. Vznikne takové malé 
– nechci použít to slovo - minimuzeum, do kterého se každý bude moci podívat okny a třeba 
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při Líšnickém puchýři se bude moci podívat i dovnitř. Tato myšlenka vznikla už v roce 2016, 
kdy se s opravou začínalo. Původně jsme chtěli mít vše hotovo do oslav 130 let od založení 
sboru v roce 2017. Práce bylo ale více než 
času a byli jsme proto rádi, že jsme do oslav 
stihli vybílit. Tento rok se to však už podaří a 
naše historická technika – čtyřkolová koňská 
stříkačka z roku 1890, dvoukolový hadicový 
naviják z roku 1903 a dvoukolová stříkačka 
z roku 1912 bude mít důstojné místo 
k odpočinku. U zbrojničky také vznikne jedna 
zastávka historického okruhu obcí, která 
kolemjdoucímu přiblíží historii hasičského 
sboru v Líšnici. Snad se nám vše podaří 
zvládnout. 

 Poslední zásah jednotky byl 27.12.2020, kdy vyjela k požáru komína domu v ulici U 
Líšnice, Žamberk. Členové jednotky také nezaháleli a přes zimu si vyrobili novou šatnu, která 
nahradila delší dobu nevyhovující skříňky. 
Soustavně také probíhá údržba techniky a 
vybavení, aby bylo vše připravené pro případ 
zásahu.  

 V pátek 16. dubna po 16 hodině 
proběhne každoroční sběr železného šrotu, 
který umisťujte na obvyklá místa nejlépe 
v den sběru nebo den před sběrem. Pokud 
byste chtěli odvést rozměrné nebo těžké věci, 
můžete se domluvit s Petrem Štefkem na tel. 
736 767 990.  

 Děkujeme Michalu Šafářovi, který nám významně pomohl s výrobou překážek a šatny 
zásahové jednotky. Moc si jeho pomoci vážíme. 

za SDH Líšnice Pavel Štefek  

 Ze života TJ Sokol Líšnice 

 Vážení čtenáři, blíží se nám jaro, dny se prodlužují, sluneční paprsky nabírají sílu a začínají 
přírodu probouzet ke svému životu. A my v Sokolovně? Bohužel máme stále zavřené dveře 
všem návštěvníkům, sportovcům i žáčkům. Trvá to už rok. Rok, který uplynul jako lusknutím 
prstu. Rok, ze kterého si odneseme minimum vzpomínek, minimum zážitků a minimum 
pozitivní energie. Pandemie nás stále svírá a my s každým dalším číslem zpravodaje doufáme, 
že budeme přinášet pozitivnější zprávy. Že opět budeme moci zvát účastníky na akce nebo za 
sportem. Zatím se tak neděje. 
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 Museli jsme zrušit ples a několik soukromých oslav. Stolní tenisté přerušili své tréninky, 
kroužek florbalu ani nezačal. Na sobotu 17. dubna byl plánovaný Líšnický puchýř. I ten bohužel 
musíme odsunout. Uvidíme, jak se bude situace vyvíjet, protože bychom rádi pochod alespoň 
v nějaké míře uspořádali. Náhradní termín máme zatím stanovený na červen. Vše dáme včas 
vědět. 

 Přesto si můžete všimnout, že se v Sokolovně často svítí. A proč tomu tak je? Já se snažím 
vyznávat jedno pravidlo, které říká, že každý problém je zároveň příležitost. Problém zavřené 
Sokolovny, je zároveň příležitostí uspořádat, opravit, vylepšit, uklidit, protřídit či 
zmodernizovat prostory a místa, na které by za běžného provozu nebyl čas ani možnosti. A 
s velkým potěšením musím říci, podařilo se nám za ten rok opravdu mnohé. Bohužel 
modernizace a opravy sebou také nesou jistou finanční zátěž. Část byla hrazena z dotace, 
kterou jsme v loňském roce získali, než došlo ke všem těm restrikcím. Opravy jsme zacílili tak, 
aby přinesly vizuální efekt za co nejméně vynaložených prostředků. Za zbylou část musím 
poděkovat. Poděkovat lidem, kteří nám nabídli pomoc. Děkujeme za finanční výpomoc od 
Jana Štěpánka a od truhlářství Puchmeltr z Nekoře. Dále děkujeme za neskutečných 767 
odpracovaných brigádnických hodin (počítáno od začátku pandemie), zcela bez nároku na 
jakýkoliv honorář. Spousty zmiňovaných hodin nese na bedrech přímo starosta obce a člen 
nejen sokola Pavel Štefek, který nemálo k dílu přispěl i vlastními finančními prostředky. 
DĚKUJEME všem! Starosta přispěl ještě více. Zapojil totiž zaměstnance obce, kteří během zimy 
odpracovali další desítky hodin, které nejsou v naší statistice započítány. Bez této pomoci 
bychom nikdy nedokázali udělat tolik. Díky zkušenostem a pracovnímu nasazení obou Petrů 
práce odsýpala a já s každým příchodem z práce pouze zíral na to, jak se Sokolovna mění. 
Neskutečně si vážím toho, co pro náš spolek, a především naši budovu udělali.  

 Přemýšlel jsem, že sem vložím několik fotografií, které budou symbolizovat proměnu. 
Zatím to ale neudělám. Stále nemáme hotovo, stále pokračujeme, dokončujeme a vymýšlíme, 
co bychom ještě zvládli. Proto to nechám jako překvapení. Překvapení pro všechny, kteří nás 
navštíví, až to zlo, které napadá naše zdraví, bude zažehnáno. Věřím, že se vám Sokolovna 
bude líbit mnohem víc než předtím. 

 Ještě jednou děkuji všem, kteří nabídli jakoukoliv pomoc. Uvědomuji si, že se v mnoha 
věcech opakuji a mnohé jsem zmiňoval v minulých zpravodajích. Bohužel není moc co jiného 
řešit a z posunu, který jsme v Sokolovně dokázali mám takovou radost, že o něm taky rád 
mluvím. Přeci jen pozitivních věcí je v okolí poslední dobou víc než málo.  

 Přeji všem krásné nadcházející jarní dny. Moc nám chybíte! 

     za TJ Sokol Líšnice Michal Schreiber 

 PO STOPÁCH POVĚSTÍ A POHÁDEK NAŠEHO KRAJE 

 Milé děti, maminky, tatínkové, babičky a dědečkové. Byli jsme překvapeni, jaké odezvy se 
dostalo na pohádky o naší princezně Kačence. Překvapující bylo, že mnoho čtenářů se ozvalo 
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z okolí Líšnice a chtějí pokračovat v bájích o našem kraji. Navštěvují místa, o kterých se píše a 
poznávají náš kraj. Věříme, že přispějeme k popularitě naší obce a okolí. 

 K nám bezesporu patří hory. Princezna Kačenka má ve svém království čtrnáct vrcholů, 
jež přesahují výšku tisíc metrů. K hoře se váže nějaká pověst, rádi Vás s těmito příběhy 
seznámíme. V sousedství našich hor panuje na Králickém Sněžníku Krůlišák. Ten také občas 
zavítá na Vrchmezí za Kačenkou. Myslí si, že přeci jenom kdyby si dala říci a nechala 
Rampušáka, že by se mohlo pohoří Orlických hor spojit s masivem Králického masivu. Ale o 
tom až někdy příště. Dneska Vás seznámíme s nejvyšší horou, a to Velkou Deštnou. 

 Tato hora je 1115 m vysoká. Můžete k ní 
vystoupat z parkoviště na Šerlichu anebo kratší, 
ale strmější cestou z Luisina údolí. Říká se, že 
v hoře je poklad, který hlídá bezhlavý muž. Ten 
vychází každý den o půlnoci ze železné komory, 
která je ukrytá v hoře. Při cestě ze Šerlichu na 
Vrchmezí překročíme vrchol Malé Deštné -1090 
m. a Jelení lázně.  

 Lidé věří pověstem o ukrytých pokladech. Žil 
prý pod Vrchmezím bohatý mlynář. Ten nechtěl 
dát dceru Hanu chudému Jakubovi. Dal mu tři 
roky na to, aby si našetřil na polovinu mlýna. 
Jakub šetřil a po dvou letech mu peníze někdo 
ukradl. Zapíjel v hospodě svůj žal, tu k němu 
přisedli tři muži a chtěli něco znát o starých 
důlních chodbách. Jakub slíbil, že se s nimi sejde 
ráno na vrcholu Vrchmezí. Jaké bylo jeho 
překvapení, když se ráno probudil na vrcholu hory a u něho byli ti tři muži se kterými se setkal 
v hospodě. Společně odešli do opuštěného dolu. Uvnitř našli velké bohatství. Naplnili čtyři 
pytle a vrátili se domů. Jakub se mohl oženit s Hanou a žili spolu spokojeně celý život, z pytle, 
který naplnil v šachtě na Vrchmezí, totiž pokud Jakub žil peněz neubývalo. 

 Pokud si najdete chvilku času a vyjedete na Vrchmezí, navštivte krásnou rozhlednu, která 
Vám poskytne úchvatné rozhledy na Orlické hory, Jeseníky, Kralický Sněžník, Krkonoše, na 
Středohoří či Kunětickou horu.  

 Krásný výlet přeje Líšnický zpravodaj. 

 

 STALO SE PŘED LÉTY 

• 28. 2. 1911 zvolen pan Josef Keprta – rolník ze Zakopanky poslancem do Zemského 
sněmu. 
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• 10. 2. 1916 předáno čestné občanství starostou obce panem Urbanem Emiliánovi 
Troldovi. 

• 17. 5. 1911 zemřel Antonín Koráb – bývalý starosta, ve stáří 49 let. 

• 18. 3. 1939 byl na obecním úřadu zástupcům obce předán dokument příslušníky SS. V 
tomto dokumentu byla veškerá opatření, jak se mají představitelé obce a občané chovat 
v protektorátu. V případě neuposlechnutí hrozilo vězení anebo trest smrti.  

• 29. 3. 1951 započato s výstavbou obecního rozhlasu. 

• Ve volbách na jaře 1946 kandidoval do Národního shromáždění za ČSSD Pan Fr. Bednář 
čp. 48. 

• 1966 – začala výstavba nové prodejny – Jednota. Pozemek získán od manželů Reslových. 

• 1966 – Provedena přístavba přísálí Sokolovny, Odpracováno 3088 hod z toho 2654 hod. 
zdarma. 

• 16. 3.1971 – zahájena oprava školy. Nová okna, fasáda, úprava bytu. Odpracováno 
zdarma 5.265 hodin. Hodnota díla 710.000 Kč. 

• 1996 – pořízena pro hasiče CAS 32 T-815 v hodnotě 1.2 mil. Kč. 

• Na jaře 2006 bylo získáno povolení na výstavbu dolního mostu a zahájena stavba. 

 Z LÍŠNICKÝCH RODINNÝCH KRONIK 

 Vážení čtenáři. V této zvláštní době bychom Vás chtěli seznámit s některým zajímavým 
příběhem, který se udál v naší obci. A protože v této době máme trochu jinou náladu, 
představíme Vám příběh, který se odehrál podle kroniky pana Holubáře čp. 141 dnes 
Kubíčkovi. 

 Píše se rok 1934. Na chaloupce na dolním konci se připravovalo jaro. Prováděl se úklid a 
pochopitelně se musela bílit chaloupka. Majitel se s chutí pustil do práce. Ta by mu šla docela 
od ruky, kdyby jej nezačali obtěžovat sousedovi slepice. Několikrát se po nich ohnal, ale nebylo 
to nic platné. V zápalu práce se po nich ohnal štětkou namočenou ve vápně. To bylo 
překvapení, slepičky ne, že by utekli, ale dokonce je kropení vápnem začalo bavit. A tak došlo 
k legrační situaci. Ze slepic souseda se staly kropenky s nádherným bílým zbarvením.  

 Večer, když šel soused zavírat slepice do kurníku, nestačil se divit. Nejdříve ty slepice 
odháněl, ale když si nedali říci, tak jednu chytil a byla pravda venku. Hned věděl, jak k celé věci 
došlo. Začal přemýšlet jaký kousek provede na oplátku sousedovi. Čas plynul a blížilo se 
líšnické posvícení. Nastal ten vyvolený čas. Majitel slepiček byl velký Sokol a soused hrál zase 
volejbal. Zjistil si, zda na posvícení nebudou chlapi hrát. Když se ujistil, že si dávají volno, utvořil 
pozvánky. Pozval je na nedělní oběd, prý jenom řízky, aby upevnil sportovní kolektiv. Zajímavé 
bylo, že bylo devět sportovců, a z toho bylo pět ženatých, takže pozvánka byla i pro jejich 
partnerky. Nu a když se to sečetlo, bylo pozváno čtrnáct osob a sousedových slepic bylo 
náhodou také čtrnáct. 

 Před obědem se na dvorku sešli sportovci a už se těšili na oběd. Hostitel byl celý na 
rozpacích, ale když zjistil, že byli oficiálně pozvání, nemrkl ani okem a pozval je ke stolu. 
Omluvil se, že bohužel nemá tolik řízečků, ale pohostil je párkem a mísou koláčů. Vše se 
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vysvětlilo a v chaloupce bylo veselo. Čas ubíhal a manželka hostitele doběhla pro souseda, ten 
přinesl láhev vína a slavilo se nejen posvícení, ale i dobré sousedské vztahy. 

 podle kroniky pana Holubáře Karla – R. Doleček 

 ZDRAVÍME ZE ZAKOPANKY 

 S každým blížícím se vydáním Líšnického zpravodaje doufáme, že bude situace jiná a my 
budeme mít o čem psát. Stejně tak i s blížícím se jarem je nám mnohem více smutno, že vás 
nemůžeme Mezi Trámy pozvat.  

 Naše alternativní půda asi poprvé plní úlohu pravé půdy. Stalo se z ní tiché a tmavé místo 
plné odložených věcí. Někdy se nám až nechce věřit, že na těch, do komínku poskládaných 
židlích, sedělo kolem stovky lidí, a že koncerty na malé vesnici přilákaly diváky z širokého okolí. 
Kdybychom Mezi Trámy budovali dnes, asi bychom nevěřili tomu, že to někdy bude fungovat… 

 A ono ANO! Pořád věříme, že tomu tak opět bude. Měli jsme úplně jiné plány, na jejichž 
realizaci si budeme muset asi dlouho počkat. I přes to však vymýšlíme, čím vás potěšíme, až 
se začne vracet společenský život zpět do svých kolejí. Využíváme teď čas na zkoušení nových 
receptů kavárenských dobrot a také na testování nové kávy. Jsme zvědaví, jestli si ji zamilujete 
stejně jako my. Slibujeme, že novou sezónu přivítáme jednodenní kavárnou, jak jen to půjde 
(nebo alespoň okýnkem). 

 Moc rádi bychom vás poprosili i o vaši pomoc. Zajímalo by nás, co vám nejvíce chybí v 
této prapodivné době. Jsou to výstavy, divadla, koncerty, anebo posezení s přáteli u dobrého 
jídla? Na co byste se rádi těšili po konci lockdownu? Klidně se s námi podělte i o konkrétní tipy 
na akce, které byste Mezi Trámy chtěli navštívit. Napište nám na facebook, instagram, anebo 
email: info@mezitramy.cz 

 Březen pro nás bývá obvykle čas prvních příprav příměstských tanečních táborů. Stejně 
tak, jako jsme protančili minulé léto věříme, že si užijeme i to letošní. A proto, pokud máte ve 
svém okolí malou tanečnici nebo tanečníka, můžete jej přihlásit v Rodinném centru Cesta pro 
rodinu. Ještě máme pár volných míst.  

 Těšíme se na zprávy, a ještě mnohem více na společné setkání,  
M(arika)ezi Trámy 

 SPOLEČENSTVÍ ŠERMU A OHNĚ TARTAS 

 Šermířský spolek byl založen v roce 1996 zakladateli Pavlem 
Kolářem a Zdeňkem Vávrou. Od doby založení prošlo šermířskou skupinou 
mnoho členů. Jedním z jeho současných členů je Jiří Müller mladší z Račovic. 
Až to situace dovolí a najde se vhodná příležitost budeme rádi, když se 
budeme moci představit i tady v Líšnici. 
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 Skupina se již od doby svého 
vzniku zaměřuje především na 
historické období gotiky, které 
bylo v Čechách okolo 15. století, 
u nás taktéž doba předhusitská a 
husitská. Skupina se zaměřuje 
především na odvětví 
divadelního šermu, také 
nazývaný scénický šerm, ale také 
jsou nadšenými účastníky 
rekonstrukcí historických bitev, 
které jsou oblíbenou zábavou, 
ale i odreagováním většiny 
historických skupin v Čechách i 
v zahraničí. 

Šermířský spolek Tartas se  také podílel jako komparz při natáčení mnoha filmů, jak 
akčních, tak i dokumentárních, a také několika hudebních klipů, například Johanka z Arcu, 
nebo Příběh rytíře. Také spolupracují v rámci organizace pořádání dětských táborů. 

 Skupina jako taková účinkovala 
na mnoha českých hradech a zámcích, 
např. Bouzov, Křivoklát, Svojanov, 
Sovinec a Potštejn, ale taktéž na 
soukromých akcích, historických 
jarmarcích a spoustě dalších 
společenských událostí. 

 Kromě scénického šermu se 
věnují i ohňovým a světelným show. 
Tato vystoupení jsou založena na 
žonglérském umění, práce s tyčemi, 
řetězy nazývanými pój“, míčky či vějíři 
jak světelnými, tak zápalnými. To vše 
při hudebním doprovodu. 
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